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V piatok akoby sa 
po upršanom týždni 
otvorilo nebo a tam „hore“ 
rozhodli, že bánovské 
námestie bude po celý 
deň aj večer bez dažďa, 
nanajvýš s malými oblá-
čikmi a jednou maličkou 
prehánkou. Oproti minu-
lému roku nám počasie 
teraz na festivale Tu žijem! 
prialo. Ešte lepšie bolo 
na druhý deň v mestskom 
parku, kde tôňa statných 
stromov zabránila úpalu 
stovkám deťúreniec, ktoré 
sem prišli osláviť svoj 
sviatok v nečakanej horú-
čave. Dve veľké mestské 
megaakcie za dva dni, kde 
sa účasť rátala v stovkách 
(ako aj počet hodín príprav 
u organizátorov), dopadli 
vďaka počasiu a záujmu 
verejnosti dobre. (Aj 
keď, na osemnásťtisícové 
Bánovce to mohli byť aj 
tisícky.) Každý Bánovčan, 
či batoľa, školák, rodič, 
senior, si mohol na oboch 
nájsť niečo pre seba. Potešiť 
sa nielen zaujímavými 
hosťami, ale predovšetkým 
tým, akých máme v našom 
meste šikovných ľudí. 
Nielen účinkujúcich 
tanečníkov, spevákov, 
hudobníkov, športovcov..., 
ale aj tých, čo to všetko 
naplánovali, skoordinovali, 
zabezpečili. Všetkým, ktorí 
urobili radosť v piatok nám 
všetkým a v sobotu najmä 
našim najmenším, patrí 
obrovská VĎAKA...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Celoštátne 
ocenenie Biele 
srdce pre sestru 
ošetrovateľku 
Eriku Slamkovú

O bánovskom 
SZZP vedia 
už aj v Londýne, 
Manschestri 
a St. Helens 

Vo štvrtok 6. júna bude 
úsek cesty na Partizánskej 

ulici od križovatky 
pri čerpačke Slovna�  

až po križovatku 
s Rumunskou ulicou dve 
hodiny od 8.30 do 10.30 

uzavretý z dôvodu 
cvičenia záchranných 

zložiek pri zimáku!

Neprehliadnite!

Celoslovenské 
úspechy žiakov 
bánovských 
škôl v geografii 
a prednese

Profesor Ľubo Stacho si prevzal oce-
nenie za dokument Zachor

Zuzana Janáčová s primátorkou pri 
otvorení Kultúrneho leta 2019

Piati školáci - štipendisti (zľava) – Matúš Reis, Dávid Gránsky, 
So� a Anna Škerdová, Nikola Harceková, Pavel Gajdoš...

Festival kultúry, športu a občianskeho aktivizmu
Festival Tu žijem2019! 

je úspešne za  nami. Pri-
niesol opäť veľa nového 
a  inšpiratívneho. Bánovské 
námestie hýrilo účinkujú-
cimi aj divákmi všetkých 
vekových kategórií. Tanečné 
a  športové hýbanie sa 
vystriedalo umenie. Spe-
vácke i hudobné. Spomínané 
a k t i v i t y  B á novč a nov, 
vrátane tých environmentál-
nych, vo svojom príhovore 
vyzdvihla aj primátorka 
Rudolfa Novotná. Navyše 
sa rozhodla verejne oceniť 

aj dve Bánovčanky zo soci-
álnej oblasti a dvoch � lmo-
vých autorov. Ďakovný list 
udelila sestre ošetrovateľke 
Erike Slamkovej, ktorá si 
nedávno prevzala celoštátne 
ocenenie Biele srdce, Janke 
Danišovej za  sociálny pro-
jekt Vnučka, ktorý získal 
minulý rok Krištáľové 
krídlo, a  Ľubovi Stachovi 
a  jeho manželke Monike 
za  dokumentárny f i lm 
Zachor o  výpovedi Bánov-
čanky Elžbety Schickovej, 
jedinej Židovky v  meste, 

ktorá nás navždy opustila 
pred pár mesiacmi. Okrem 
toho primátorka odmenila 
piatich žiakov z  piatich 
základných škôl štipendiom 
mesta na rozvoj ich talentu. 
Festival bol aj príležitosťou 
na  slávnostné otvorenie 
bánovského Kultúrneho leta.
A to za zvukov fanfár učinili 
dve dámy – primátorka 
Rudolfa Novotná a  Zuzana 
Janáčová, riaditeľka Mest-

ského kultúrneho strediska, 
ktoré počas troch letných 
mesiacov organizuje víken-
dové kultúrne podujatia 
v mestskom parku. Piatkový 
podvečer vyvrcholil kon-
certom ZUŠ DK a  večerné 
pódium patrilo hudobným 
skupinám, domácim i  hos-
ťovi - prešovskej Akustike. 
Viac o  festivale v  budúcom 
vydaní novín.
 Text a foto: Alena Borszéková
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 Prečo ste sa rozhodli 
pre životnú cestu sestry 
ošetrovateľky?

Nemala som žiadne 
vzory, nejak prirodzene 
som sa rozhodla pre pro-
fesiu sestry. Po rokoch praxe 
ako sestra pri lôžku na chi-
rurgickom oddelení som si 
vyskúšala aj prácu sestry 
v  zahraničí. A  práve tam 
na  rakúskom vidieku ma 
napadla myšlienka zriadiť 
profesionálnu domácu ošet-
rovateľskú službu v mojom 
rodnom meste. Moje plány 
trošku spomalili moje vážne 
zdravotné problémy, ale 
dnes už viem, že to bol ďalší 
hnací motor pre moje plány 
a  môžem konštatovať, že 
vidieť svoju prácu z pozície 
pacienta, ktorý je plne 
odkázaný na pomoc sestry, 
bol pre mňa obohacujúcou 
skúsenosťou.

 Ocenenie ste získali 
v  kategórii sestra mana-
žérka... Ak niekto chce 
niečo manažovať, mal by 
mať prax a skúsenosti...

Ako sestra pracujem 
viac ako tridsať rokov. 
V  roku 1987 som ukončila 
Strednú zdravotnú školu 
v  Trenčíne a  už počas 
odbornej praxe mi uča-
rovala chirurgia, kde sú 
medicínske výsledky rýchlo 
vidieť a  mne ako tempera-
mentnej a  energickej toto 
turbulentné tempo plne 
vyhovovalo. Po  pätnástich 
rokoch, ako som už spome-
nula, som sa rozhodla skúsiť 
prácu v Rakúsku. Pracovala 
som u  jedného rodinného 
lekára, ktorému skúsená 
chirurgická sestra v  teréne 
chýbala. V  roku 2005 som 
v  našom meste založila 
Agentúru domácej ošetro-
vateľskej starostlivosti sv. 
Tadeáša, v  skratke ADOS, 
ktorá poskytuje odbornú 
ošetrovateľskú starostlivosť 
imobilným, čiastočne imo-

bilným ako i zomierajúcim 
pacientom v  prirodzenom 
domácom prostredí. Dnes 
zamestnávam dve sestry 
a v  starostlivosti máme asi 
60 pacientov mesačne.
 V  súčasnosti sa kladie 
veľký dôraz na vzdelávanie 
sestier. Vieme, že ste absol-
vovali tri vysoké školy...

Považujem za  nevy-
hnutné, aby sa sestry 
s ú s t av n e  v z d e l áv a l i . 
Napreduje medicína ako 
i  ošetrovateľstvo. Je doba 
informovanosti, médií, 
internetu. Pacient má 
mnoho informácií o svojom 
ochorení a  liečbe, preto je 
veľmi vnímavý a  citlivý. 
Veľmi rýchlo odhalí, či 
sestra vie alebo len tápa. Ja 
sama som od maturity absol-
vovala niekoľko stupňov 
vysokoškolského vzdelania 
so získaním titulu PhDr., 
špecia l izáciu v  komu-
nitnom ošetrovateľstve, 
vzdelanie v  administrácii 
v zdravotníctve so získaním 
titulu MHA a  naposledy 
vzdelanie vo verejnom 

zdravotníctve s  titulom 
MPH. Môžem povedať, 
že každé štúdium ma 
posunulo vpred, rozšírilo 
moje vedomosti a  dodalo 
mi odborné sebavedomie. 
Slovenské zdravotníctvo má 
z môjho pohľadu v sestrách 

veľký potenciál, sestry majú 
komplexné rozhodovacie 
schopnosti a  sú pripravené 
prevziať na  seba kompe-
tencie ale i  zodpovednosť 
voči pacientom, zdravotným 
poisťovniam, ekonomickým 
zdrojom štátu a mali by mať 
viac možnosti zúčastňovať 
sa na  tvorbe legislatívy 
v zdravotníctve.
 Ktorí pacienti, resp. 
k l i e n t i  v y h ľ a d á v a j ú 
bánovskú ošetrovateľskú 
starostlivosť sv. Tadeáša? 

Domáce ošetrovateľstvo 
je jedna z najstarších foriem 

komplexnej starostlivosti 
o chorého, vďaka nej pacient 
nemusí častokrát opustiť 
svoje domáce prostredie. 
Čiže napomáha skracovať 
pobyt v  nemocnici alebo 
hospitalizáciu nahrádza 
úplne. Pacienti alebo ich 

rodinní príslušníci sú už 
pri prepúšťaní z nemocnice 
informovaní o  možnosti 
ADOS, čo je zahrnuté v pre-
púšťacej správe pacienta, 
alebo môže o  naše služby 
pre svojho pacienta požiadať 
jeho obvodný lekár, ale 
i  sám pacient alebo jeho 
príbuzný. Ošetrovateľské 
výkony sú zazmluvnené 
zdravotnou poisťovňou 
pacienta, máme zmluvu so 
všetkými zdravotnými pois-
ťovňami a služby sú hradené 
zo zdravotného poistenia 
pacienta... Paleta pacientov 
je široká, najčastejšie sú 
to ležiaci pacienti s  prele-
žaninami, diabetickými 
ranami, vredmi na dolných 
konč at i nác h ,  i n f ú z na 
a  injekčná liečba, starostli-
vosť o vývody, katétre, sondy 
na  podávanie stravy alebo 
odber krvi. Taktiež v mno-
hých prípadoch suplujeme 
mobilný hospic, ktorých je 
na  Slovensku minimum. 
Pacienti nás môžu kon-
taktovať telefonicky alebo 
pr ia mo v  a mbu la nci i 
v budove nemocnice.
 Pri opakovaných náv-
števách domácností sa 
pacienti stávajú takmer 
vašou rodinou...

V  našej starostlivosti 
sú preva žne pacient i 
v  dlhodobými zdravot-
nými problémami ktorí sú 
v dôsledku ochorenia závislí 

na  našej starost livosti. 
Sestra v  teréne je jediný 
zdravotnícky profesionál, 
ktorý pravidelne navštevuje 
pacienta a  pomáha riešiť 
jeho problémy, nielen zdra-
votné ale častokrát sociálne, 
ekonomické ale i rodinné. Je 
pre nás potešujúce, že nám 
pacienti či rodina zavolajú 
len tak na  ,,kus reči“ aj 
po  ukončení starostlivosti 
alebo niekoľko mesiacov 
po  smrti svojho blízkeho. 
Tiež som poctená, že mi 
pacient či rodina telefonuje 
aj po  pracovnej dobe či 

v  noci, čo znamená, že mi 
dôverujú. Skrátka, poznáme 
partnerov našich pacientov, 
ich deti, vnúčence, susedov, 
priateľov, ale i oni nás. Jed-
noducho rodina.
 Osobné poďakovanie 
od  hlavy štátu bolo pre 
Vás ďalším morálnym 
ocenením...

Je pre mňa potešujúce, 
že si niekto všimol moju 
prácu, ako i snaženie a prácu 
sestier ako takú. Povo-
lanie sestry je dnes málo 
atraktívne a  aj spoločensky 
nedocenené, preto je takéto 
ocenenie a  záujem od  pre-
zidenta republiky veľmi 
povzbudzujúce a  zároveň 
zaväzujúce do  ďalšej práce. 
Čo sa týka mojich mimo-
pracovných charitatívnych 
aktivít, tam sa nič nemení, 
lebo keď sme raz dostali silu 
a máme možnosť pomáhať, 
je to naša povinnosť.
 Vrátim sa ešte k Bielemu 
srdcu... Cítite to viac 
ako ocenenie seba ako 
manažérky, alebo ako 
ocenenie práce sestier, ktoré 
manažujete?

Pre mňa osobne je toto 
ocenenie za  odvahu založiť 
� rmu a vziať na svoje plecia 
bremeno zodpovednosti 
nielen za  pacientov, ale 
i  za  svojich zamestnancov. 
Kus Bieleho srdca patrí 
môjmu manželovi, ktorý 
je trpezlivý a  berie ako 
samozrejmosť, že moja práca 
je súčasť celej mojej rodiny 
24 hodín denne. Druhá 
polovička ocenenia patrí 
mojim sestričkám Monike 
Kopč a novej  a   Da n ke 
Maďarovej, ktorých prácu 
a nasadenie si veľmi vážim, 
a  ktoré si zobrali za  svoje 
moju nastavenú latku - byť 
profesionálkou, byť milá, 
láskavá, ochotná. Tak, ako 
by každý pacient bola moja 
mama alebo otec.

 Alena Borszéková

interview2

Ocenenie Biele srdce pre sestru Eriku Slamkovú
P resne pred dvadsiatimi rokmi bolo biele srdce zvolené ako symbol ocenenia pre sestry. Srdce ako prejav humánnosti, pomoci a ako 

„prameň“ láskavej ošetrovateľskej starostlivosti. V máji tohto roku si takéto celoštátne ocenenie z rúk Ivety Lazorovej, prezidentky 
Slovenskej komory sestier a pôrodných asistentiek, prevzala aj Bánovčanka Erika Slamková za prítomnosti ministerky zdravotníctva Andrey 
Kalavskej a poslancov NR SR. Záštitu nad týmto podujatím opäť prevzal prezident Slovenskej republiky Andrej Kiska, ktorý tridsať ocenených 
sestier z celého Slovenska prijal vo svojom paláci. Viac o ocenení, ale najmä o práci sestier – ošetrovateliek v rozhovore s Erikou Slamkovou.

Slovenské 
zdravotníctvo 
má z môjho pohľadu 
v sestrách veľký 
potenciál, sestry 
majú komplexné 
rozhodovacie 
schopnosti a sú 
pripravené 
prevziať na seba 
kompetencie ale 
i zodpovednosť 
voči pacientom, 
zdravotným 
poisťovniam, 
ekonomickým 
zdrojom štátu 
a mali by mať 
viac možnosti 
zúčastňovať sa 
na tvorbe legislatívy 
v zdravotníctve.

Psychicky aj fyzicky 
ťažká a  časovo náročná, 
aj tak sa dá opísať práca 
v  sociá lnych službách.
Zamestnanie, ktoré je 
skôr poslaním a  ktoré 
človek musí robiť srdcom. 
Mnohokrát nedocenenú 
prácu ľudí v oblasti sociál-
nych služieb sa rozhodol 

zviditeľniť Trenčiansky 
samosprávny kraj a verejne 
poďakovať za úsilie a lásku, 
s  akou zamestnanci svoje 
povola nie v ykonávajú 
„Trenčiansky samosprávny 
kraj sa snaží postupne zvy-
šovať kvalitu poskytovanej 
starostlivosti v  sociálnych 
službách a  zároveň týmto 

o c e n e n í m  m o t i v o v a ť 
zamestnancov. Pridanou 
hodnotou je tiež zvýšenie 
spoločenského uznania 
a  prestíže práce v  tejto 
oblasti,” vysvetlila vedúca 
oddelenia sociálnej pomoci 
E l e n a  N e k o r a n c o v á . 
Samotné oceňovanie je roz-
delené do troch kategórií –

sociálna práca, iná odborná 
činnosť v  sociálnych služ-
bách a  manažér v  sociál-
nych službách . Všetky 
kritériá a podmienky, ktoré 
musí nominovaný spĺňať, 
sú uverejnené na webovom 
síd le k raja .  Doručené 
návrhy bude posudzovať 
odborná komisia. Svoje 

náv rhy na  ocenených 
môžete posielať poštou
na  adresu Trenčiansky 
samosprávny kraj, K dolnej 
stanici 7282/20A, 911  01 
Trenčín, obálku je potrebné 
označiť ako „Oceňovanie 
zamestnancov sociálnych 
s lužieb – neotvárať “ ,
alebo e-mailom na  elena.

nekorancova@tsk.sk, a  to 
do 20. júna 2019. Poznáte 
niekoho, kto si za  svoju 
obetavú prácu zaslúži 
uznanie? Nominujte ho 
a  možno práve on bude 
patriť k  historicky prvým 
držiteľom ocenenia TSK 
v oblasti sociálnych služieb. 

Tlačová správa TSK

Župa bude oceňovať prvý raz aj sociálne služby
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Deti oslavovali aj rekordami
V sobotu, presne prvého júna, sa mestský 

park na niekoľko hodín premenil na detský 
raj. Oslavu sviatku detí v našom meste už dlhé 
roky organizujú s nadšením pracovníci Centra 
voľného času v  Bánovciach nad Bebravou, 
ktorým aj v tomto roku pomáhalo vyše päťde-
siat dobrovoľníkov z radov mládeže i dospe-
lých. Veď na každom stanovišti bolo treba veľa 
šikovných rúk a  obetavých srdiečok. Akciu
tradične podporuje � nančne aj mesto. Po pes-
trom kultúrnom programe bolo pripravené aj 
prekvapenie – každý oslávenec dostal píšťalku 
s logom Centra voľného času a na povel ria-
diteľky CVČ Miriam Kiripolskej až na tretí 

Okresný úrad Bánovce 
nad Bebravou, odbor krí-
zového riadenia oznamuje, 
že vo štvrtok 6. júna 2019 
z  dôvodu konania súčin-
nostného cvičenia zložiek 
integrovaného záchran-
ného systému na  tému 
Únik amoniaku NH3 zo 
Zimného štadióna v Bánov-
ciach nad Bebravou, bude 
v  meste Bánovce nad 
Bebravou v  čase od  8.30 
h približne do  10.30 h 
úplne uzatvorená cesta 
III/1770 ulica Partizánska 
v  úseku od  križovatky 
na  ceste I/9 pri čerpacej 
stanici Slovna�  po  križo-

vatku s  ulicou A. Hlinku 
a Rumunská a obmedzená 
doprava a  voľný pohyb 
osôb v  uliciach Berno-
lákova, Ku štadiónu a  J.
Kačku. Upozorňujeme 
občanov, aby boli discipli-
novaní, riadili sa pokynmi 
záchranárov a neprekážali 
pri zásahu. Pri cvičení 
budú záchranné zložky 
používať svetelné a  zvu-
kové výstražné zariadenia. 
Ďakujeme za porozumenie 
a  zhovievavosť vzhľadom 
k obmedzeniam súvisiacim 
s týmto cvičením.

 Okresný úrad 
 Bánovce nad Bebravou

Vo štvrtok bude cvičenie
záchranných zložiek
Pozor na uzávierku cesty
na Partizánskej ulici!

V  dňoch 3. až 7. 
júna 2019 (pondelok až 
piatok) budú správcom 
železničnej dopravnej 
cesty (ŽSR) v čase od 8.00 
h do  17.00 h vykonávané 
výlukové práce, ktoré 
budú mať za  následok 
dočasné vylúčenie osobnej 
ž e le zn ičnej  dopr av y 
na  úseku Bánovce nad 
Bebravou – Chynorany. 
V  dôsledku výluky budú 
v dňoch 4. až 6. júna 2019 
na  úseku Bánovce nad 
Bebravou – Chynorany 
nahradené autobusovou 
dopravou všetky vlaky, 

v pondelok len spoje od 13. 
do 18. hodiny, v piatok 7. 
júna spoje od 5.33 do 16.40 
h, viac na  facebooku 
Bánovské noviny alebo 
www.banovce.sk. Dôležité 
upozornenia: počas výluky 
nie je povolená preprava 
imobilných cestujúcich 
a  bicyklov v  pojazdnej 
úschovni batožín vo všet-
kých vlakoch nahradených 
autobusmi. Železničná 
spoločnosť Slovensko, a.s. 
sa ospravedlňuje za prob-
lémy spôsobené obme-
dzeniami v  železničnej 
doprave.  (ŽSR)

Výluka vlakov!
Smer Bánovce - Chynorany

Železnice Slovenskej 
republ ik y oznamujú, 
že od  3. júna od  7.30
h až do  8. júna 2019 
do 8.00 h bude uzávierka 
železničného priecestia 
na  ceste III/1770, v  žkm. 
15,584   z  dôvodu opravy 
železničného priecestia 
v smere do mestskej časti 
Biskupice. Obchádzka 

bude možná   po  vyzna-
čenej obchádzkovej trase 
vedúcej po  Trenčianskej 
ceste I/9   na  križovatku 
s  ulicou Hrežďovská 
po ceste III/1827 v smere 
na  Veľ ké Chl ievany 
a  spať. Žiadame občanov 
o  zv ýšenú pozornosť 
na uvedenom úseku.

  (ŽSR)

Železničné priecestie 
do Biskupíc uzavreté!

Mesto aj tento rok 
vyhlásilo súťaž o  naj-
krajšiu predzáhradku 
pred bytovým domom. 
Súťažiaci sa môžu prihlásiť 
a  zaslať dve fotografie 
n a   p r e d z a h r a d k a @
banovce.sk alebo poštou, 

prípadne ich doručia 
osobne na  mest sk ý 
úrad v  Bánovciach nad 
Bebravou, oddelenie život-
ného prostredia a to najne-
skôr do 30. augusta 2019.
Viac na  www.banovce.sk 

(r)

Najkrajšia predzáhradka Geograf Adam druhý na Slovensku
Celoštátne kolo geografickej olympiády sa 

uskutočnilo koncom mája v Ružomberku za účasti 
32 žiakov z  celého Slovenska. Z  krajského kola 
súťaže sem postúpil deviatak Adam Strapek zo ZŠ 
Duklianska (ktorý sa dva roky po sebe 2018 a 2019 
stal aj krajským víťazom dejepisnej olympiády). 
Súčasťou geogra� ckej olympiády boli témy týkajúce 
sa vodstva a dopravnej siete SR, cestovný ruch so 
zameraním na  mimoeurópske štáty a  podrobné 

charakteristiky hlavných miest Európskej únie. 
Súťaž pozostávala z  monotematickej, teoretickej 
a praktickej časti. Adam získal druhé miesto! „Ada-
movi srdečne gratulujeme a  ďakujeme, nakoľko 
príprave obetoval veľa svojho času. Veríme, že zís-
kané vedomosti využije v ďalšom štúdiu na strednej 
škole,“ povedala učiteľka Marcela Mitalová, ktorá 
Adama na  súťaž pripravovala. Obom k  úspechu 
blahoželáme!  (zš)

pokus vytvorili úplne 
nový zvukový rekord 
v  pískaní. Keďže si 
množstvo atrakcií 
a  súťažných úloh 
pr i š l o  na   os l av u 
užívať okolo šesť sto-
viek detí a  s  každým 
boli rodičia alebo 
starí rodičia, môžeme 
povedať, že padol aj 
ďalší rekord, tentokrát 
v účasti...

 Text a foto: 
 Alena Borszéková
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O Bánovciach a Slovenskom zväze zdravotne postihnutých
vedia už aj v Spojenom kráľovstve vďaka Jozefovi Krajčovičovi

Májová rekondícia zdravotne postihnutých 

„Po  mojom návrate 
na  Slovensko som chcel 
byť užitočný, a  tak som 
hľadal možnosti, ako svoje 
takmer desaťročné skú-
senosti vo Veľkej Británii 
môžem uplatniť vo svojom 
meste v  Bánovciach nad 
Bebravou. Našiel som 
veľmi dobrých ľudí, ktorí 
si ma vypočuli. A  tak som 
sa rozhodol zaregistrovať 
v  Klube dôchodcov, ale 
aj v  Slovenskom zväze 
zdravotne postihnutých. Pri 
najbližšej výročnej členskej 
schôdzi som bol zvolený 
do výboru Základnej orga-
nizácie SZZP č. 4...“ toľko 
z  úvodného príhovoru 
v dvadsaťstránkovom bul-
letine, ktorý nedávno vydal 
Bánovčan Jozef Krajčovič. 
A to nielen v slovenčine, ale 
aj v anglickom jazyku. Ako 
píše, túžil po  zviditeľnení 
práce SZZP v  Spojenom 
kráľovstve, kde sa zoznámil 
s  činnosťou podobných 
organizácií, konkrétne 
SCOPE, GMCDP a  Coa-
lition of Disabled People. 
Za  takmer tri mesiace 
zostavil bulletin o činnosti 
SZZP v  Bánovciach nad 
Bebravou a  osobne spra-
coval webovú stránku: 
zoszzp4bn.webnode.sk. 
„Veľmi si cením prípravu 
podkladov od  členiek 
výboru ZO SZZP č.4. Moja 

vďaka patrí Eve Baďú-
rovej, Zuzane Gogoľovej 
a  Beáte Brídovej. Avšak 
najväčšiu zásluhu na spra-
covaní bulletinu majú 
predsedníčka Okresnej 
organizácie SZZP Anna 
Sikelová a  MUDr.  Mária 
Hoosová,“ informuje senior 
Jozef Krajčovič. Bulletin 
osobne spracoval v  oboch 
jazykoch, ale pre posúdenie 
anglickej verzie sa obrátil 
o  pomoc na  bánovský 
Inštitút jazykov a  vzde-
lávania. Veľmi si cení 
pochopenie a  pomoc 
pri spracovaní a  vydaní 
bulletinu od  primátorky 
Rudolfy Novotnej. 

V  marci 2019, kedy 
požiada l o  uvoľnenie 

z  funkcie člena výboru, 
osobne prezentoval SZZP 
v anglickom jazyku v Lon-
dýne a výkonnej riaditeľke 
pre marketing a  komuni-
káciu charitatívnej orga-
nizácie SCOPE v Londýne 
- Tracy Griffin odovzdal 
bulletin s upomienkovými 
predmetmi od  primá-
torky Rudolfy Novotnej. 
Postupne predstavil SZZP 
aj v  organizácii SCOPE 
v  Anglicku a  Walese, aj 
v  organizácii GMCDP, 
ktorá pomáha ľuďom so 
zdravotným postihnutím 
v Manchestri, kde bulletin 
odovzdal Inge Reichelt, 
projektovej pracovníčke 
organizácie. Tretiu pre-
zentáciu zrealizoval v  St.

Helens, kde bulletin s upo-
mienkovými predmetmi 
prevzal John Cavangash 
z  podobnej organizácie 
Coalition of Disabled 
People. „Rozhodli sme sa 
spolupracovať s  Jozefom 
na  spoločnej publikácii 
organizácie zdravotne 
postihnutých ľudí na  Slo-
vensku a v Anglicku... Jeho 
prístup nás oslovil a ukázal, 
ako urobiť prezentáciu,“
vyberáme z  vyjadrenia 
Tracy Gri�  n, ktorá odpre-
zentovala bulletin u výkon-
ného riaditeľa SCOPE. 
A ten ho osobne predstavil 
princovi z  Walesu, ktorý 
si vyžiadal doručenie bul-
letinu do  jeho kancelárie. 
„Milé a o  to viac príjemné 
prekvapenie ma čakalo 
v mojej bánovskej poštovej 
schránke. Dostal som 

kráľovskú poštu s osobným 
listom s kráľovskou pečaťou 
a  striebornou mincou 
osobne od Princa z Walesu,“
hovorí Jozef Krajčovič.

Pri pohľade do  bulle-
tinu nachádzame históriu 
SZZP, sčasti históriu nášho 
mesta, ale najmä vznik 
bánovského SZZP v  roku 
1997. Už aj v  Spojenom 
kráľovstve, vďaka bulletinu 
Jozefa Krajčoviča, vedia 
o  aktivitách Okresnej 
rady SZZP v  Bánovciach 
aj Základnej organizácie 
SZZP č. 4 . Bulletin pribli-
žuje miesta, ktoré členovia 
SZZP navštívi li počas 
rekondičných pobytov, či 
sú to už slovenské kúpele 
a  hory alebo prímorské 
pobyty. Ale aj medziná-
rodný projekt o spolupráci 
seniorov s  partnerskou 

českou obcou Milotice, 
atď. (O  aktivitách SZZP 
priebežne informujeme aj 
v  Bánovských novinách 
a BTV.) 

Z o  z á v e r e č n é h o 
„doslovu“ Jozefa Krajčoviča 
vyberáme: „Čo by som si 
želal? Predovšetkým to, aby 
bola ľuďom so zdravotnými 
problémami štátom posky-
tovaná všestranná pomoc, 
ako to je vo Veľkej Británii. 
Podporu a  poradenstvo 
postihnutým predovšetkým 
s  neurologickými a  moto-
rickými poruchami pohy-
bového systému a  členom 
ich rodín... Uvedomujem 
si, že sa nedá porovnať 
činnosť organizácie v Lon-
dýne s  činnosťou SZZP 
v našom meste Bánovce nad 
Bebravou. I  napriek tomu 
by som si prial, keby sa ich 
zástupcovia stretli s našimi 
osobne. Som presvedčený, 
že za pokus to stojí.“ 

 Alena Borszéková

Štyri pekné májové 
dni si užívalo 35 členov 
Slovenského zväzu zdra-
votne postihnutých  opäť 
na  rekondičnom pobyte   
v  Rajeckých   Tepliciach, 
ktorý pre nich zorganizo-
vala Okresná rada SZZP 
v Bánovciach nad Bebravou. 

„Pekné  počasie, liečivá voda, 
dobré  naladení  ľudia, ale aj 
spokojnosť, oddych   a  stre-
távanie sa našich členov pri 
príjemných večerných pose-
deniach, kde sme  spomínali 
na  predchádzajúce pobyty 
v  kúpeľoch,“ takto osobne 
hodnotí májovú rekondíciu 

Anna Sikelová, predsed-
níčka Okresnej rady SZZP 
v Bánovciach nad Bebravou, 
pod ktorej krídla spadajú aj 
obce zo susedných okresov 
Partizánske a  Topoľčany, 
kde základné organizácie 
SZZP nemajú. Preto sa  aj 
teraz v  máji v  Rajeckých 

Tepl iciach zišl i  zdra-
votne postihnutí vo veku 
od  tridsať do  sedemdesiat 
rokov nielen z  Bánoviec, 
Uhrovca, Žitnej Radiši, 
ale aj z  Bošian. Aktivít 
s  príchodom leta pribúda. 
Posledné májové dni vyslala 
okresná rada päťčlenné 
družstvo na  celoslovenské 
športové hry do  Micha-
loviec, júlové a  augus-
tové prímorské pobyty 
v Chorvátsku a v Taliansku 
sú už naplnené a  ďalšie 
rekondičné pobyty na jeseň 
sa organizujú už teraz. Kto 
by mal záujem, v septembri 
a  októbri sú v  ponuke 
kúpeľné rekondície v Rajec-
kých a  Turčianskych Tep-
liciach, kde, ako potvrdila 
predsedníčka, sú aj hotelové 
výťahy pre imobilných. 
Okresná rada SZZP sa teší 
na ďalšie stretnutie so svo-
jimi členmi i priaznivcami. 
Možno aj na  Makarskej 
riviere, tak ako tomu bolo 
v minulom roku. Dovidenia 
pri Jadrane, Bánovčania!

Alena Borszéková 

G aňo va  Tar n ava  j e 
celoštátnou preh l iad kou 
v  prednese poézie a  prózy 
zdravotne znevýhodnených 
detí a  21. mája sa konal 
deviaty ročník. Súťažilo 35 
žiakov zo špeciálnych základ-
ných škôl celého Slovenska, 
ale „vstupenku“ na celoštátnu 
súťažnú prehliadku do  Spiš-
skej Novej Vsi si žiaci museli 
vybojovať. V  marci v  škol-
skom kole Špeciálnej zák-
ladnej školy Radlinského vybrala porota dve žiačky 
- v I. kategórii Miriam Verešovú z 2.B triedy a v II. 
kategórii Miroslavu Rácovú z  5.B triedy. Tieto dve 
žiačky svojím víťazstvom v školskom kole postúpili 
do krajského kola v Považskej Bystrici. Tu sa v kine 
Mier konala oblastná súťaž v recitácii žiakov špeciál-
nych základných škôl Trenčianskeho a  Žilinského 
kraja pod názvom Otvorené srdcia s účasťou 40 žiakov 
z desiatich škôl. Aj napriek veľkej konkurencii získala 
žiačka našej ŠZŠ Miroslava Rácová prvé miesto, čo 
znamenalo pokračovanie do  celoslovenskej súťaže 
Gaňova Tarnava v Spišskej Novej Vsi. Aj tu vo veľmi 
silnej konkurencii preukázala Mirka svoju šikovnosť 
a lásku k recitovanému slovu. Zvíťazila v II. kategórii 
žiakov 4. - 6. ročníka v  prednese prózy. Žiačku 
na  všetky súťažné kolá pripravovala a  sprevádzala 
Jitka Štiglicová, dlhoročná pedagogička Špeciálnej 
základnej školy v Bánovciach nad Bebravou. K dosiah-
nutému úspechu srdečne blahoželáme.  (sžš)

Slovenská víťazka 

Jozef Krajčovič s primátorkou Rudolfou Novotnou a Annou 
Síkelovou
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Doktor Ladislav Štefánik 
si na  svojho staršieho brata 
spomína takto: „Náš nebohý 
otec bol nekompromisným 
národovcom, ktorý nám 
vždy hlásal, že medzi ľudom 
nielen lož jestvuje. Naša stará 
matka, matka po  otcovi, 
bola sestrou Vilka Šuleka, 
Maďarmi v  štyridsiatom 
ôsmom roku obeseného. Naše 
celé okolie – rodisko Koša-
riská, Brezová pod Bradlom, 
Krajné, Priepasné, Senica 
bolo dejiskom slovenského 
revolučného hnutia v  roku 
1848 -1849. Náš otec nám 
často rozprával epizódy 
o  maďarských gardistoch 
a živote v tomto povstaleckom 
kraji. Tu náš Milan vyrástol 
v tomto ovzduší, v okolí, kde 
polia boli poliate krvou našich 
bojovníkov, prvých markízov 
za slobodu. Už ako trojročný 
chlapec cítil náklonnosť 
k  svojej neskoršej dráhe, no 
v  tomto čase ukazoval našej 
mamičke jednu hviezdičku 
na oblohe, že je to jeho hviez-
dička. Jeho útla duša lietala 
v  myšlienkach po  vesmíre, 
ako po slobode túžiaci vtáčik, 
túžil po nekonečnom vesmíre, 
kde ľudská doba nemá slova. 
Stal sa hvezdárom prekonajúc 
ohromné prekážky, ktoré sa 
mu do  cesty stavali. Svojou 
otvorenou a  dobráckou 
povahou získal si priateľov, 
kto ho poznal, každý ho mal 
rád. Nebál sa ľudí. Aj on mal 
neprajníkov – závistlivcov 
tým, že mnohých predbehol. 
Keď som ja prišiel po matu-

rite do Prahy na univerzitu, 
našiel som tam ešte celú hŕbu 
jeho spolužiakov, kým Milan, 
ako vynikajúci a  na  slovo 
vzatý hvezdár a  vedec bol 
už v  Paríži. U  neho išlo 
o vyššie ciele a aj sa ukázalo, 
že toto jeho hvezdárstvo 
hralo ohromnú rolu v  našej 

oslobodzovacej akcii, ktorá 
vytvorila Československú 
republiku. To povolanie 
umožnilo Milanovi nadviazať 
priateľstvá s osobnosťami, ku 
ktorým by sa náš človek počas 
pokoja nebol dostal. Milan 
bol nielen dobrým synom, ale 
aj dobrým bratom i dobrým 
priateľom. Každý pocítil 
jeho dobré srdce. Bol nežný, 

jemného citu. Už ako chlapec 
noril sa do kníh, chlapčenské 
kúsky ho veľmi nezaujímali. 
Bol výborným žiakom, dou-
čoval aj slabých žiakov, čím 
sa udržiaval, mne napríklad 
prekladal z maďarčiny do slo-
venčiny. Profesormi bol pozý-
vaný do  rodín na  nedeľný 

obed, čo v  tom čase bolo 
veľké vyznamenanie. V izbe, 
v ktorej som s ním býval jeden 
čas, na  kúsku papiera mal 
napísané: ORA ET LABORA 
– modli sa a pracuj. To bola 
prvá latinská veta, ktorú som 
sa musel naučiť, on sa tejto 
zásady pridržiaval...“

Veľavravná je aj spo-
mienka Zory Varsíkovej, 

dcéry Eleny Izákovej, ktorá 
bola sestrou generála M. 
R. Štefánika, z  ktorej vybe-
ráme: „Bolo to asi v  roku 
1907, koncom februára, 
keď sa u  nás zastavil ujo 
Milanko na  Myjave. Bolo 
to po  návrate z  vedeckej 
cesty do  Turkmestanu... 
Opísal ako odrazu vidí, 
že sa domorodci zhlukujú 
a  kozáci, ktorí ho doprevá-
dzali, sa stavajú do bojového 
šíku. Tu on zavelil kozákom 
po rusky: nebudeme bojovať 
so zbraňou, ale musíme 
rozumom pracovať, nech 
nepočujem ani jeden výstrel, 
lebo domorodci doteraz 
každú našu podobnú výpravu 
zničili do  chlapa. Bratia 
kozáci dolu z koní a  zbrane 
k nohám... Ujo Milan podľa 
tamojšieho zvyku odtrhol zo 
stromu vetvičku, predstúpil 
bez zbrane pred ozbrojených 
domorodcov, poklonil sa 
a na znak priateľstva položil 
im vetvičku k nohám. Poda-
rilo sa mu nejako vysvetliť 
jeho misiu – pozorovanie 
zatmenia Slnka. Domorodci 
ho označili za  proroka, on 
to zobral a  prisvedčil, lebo 
na  úspešnosti výpravy mu 
nadovšetko záležalo. Zažil 
tu veľa obradov, ktoré musel 
absolvovať aj proti svojmu 
chabému zdraviu, hlavne 
žalúdka, ale v  záujme 
dobrého diela to absolvoval 
a vydržal...“ 

Z  rôznych zdrojov 
 pripravil Daniel Ďuračka,
  5. posledná časť

spoločnosť, kultúra 5
 Spoločenská kronika

Katarína Lobotková Griačová, rod. Vnuková *1980
Peter Nechala *1947
Jozef Košík *1947

Opustili nás

Maroš Šagát a Renáta Igazová
Martin Dúck y a Bibiána Helbichová
Vladimír Ďurišin a Katarína Benešová
Zoltán Smerek a Lenka Lobotková
Erik Rychtarech a Lucia Mišíková
Tomáš Pagáč a Lenka Buchelová

Uzavreli manželstvo

V utorok 4.6. o 17.30 h vás pozýva Ars Akademy 
do  Mestského kultúrneho strediska na  Záverečný 
galaprogram. V stredu 5.6. sa od 17.00 h stretnú v Ži:ve 
Mladí vedci s George Science. V piatok 7.6. vás opäť 
pozývame do Ži:vy na prednášku s potravinovým kri-
tikom Patrickom Linhartom. V sobotu 8.6. si môžete 
v Malých Chlievanoch pochutnať na guláši na 10. roč-
níku Hrežďovského Guláš Festu a večer na vás v Ži:ve 
čaká koncert skupiny BULP. V nedeľu 9.6. sa na dvoch 
galakoncertoch o 14.00 h a 17.00 h v Mestskom kul-
túrnom stredisku predvedú šikovné deti z tanečného 
štúdia MUZETA. V predstihu vás pozývame na júnové 
akcie v Ži:ve – 13.6. Filmový klub s � lmom Šťastný Laz-
zaro, 14.6. na predstavenie jedného herca Pavla Seriša 
– Pri kase a 21.6. vám bánovský turista a veľký cestovateľ 
Branislav Štefánik predstaví svoju cestu do Nepálu.  (r)

KAM za kultúrou 

O histórii Bánoviec s Jozefom Fojtíkom
V  posledných rokoch 

sa zvýšil záujem našich 
miest a dedín o poznávanie 
vlastného histor ického 
v ý voja .  Prejav ujú ho 
v ydávaním monograf i í 
a rôznych publikácií, hlavne 
pri príležitosti okrúhleho 
výročia prvej písomnej 
zmienky. V  edukačnom 
procese na  školách sa však 
regionálnym dejinám neve-
nuje dostatočná pozornosť. 
Jedným z  dôvodov môže 
byť aj samotný nezáujem zo 
strany žiakov dozvedieť sa 
niečo viac o svojom regióne. 
Svetové dejiny sa im zdajú 
zaujímavejšie, veľkolepejšie, 
s   väč š í m v ý zna mom 
a dopadom na ľudskú spoloč-
nosť. Avšak o tom, že rozprá-
vanie o starých Bánovciach 
môže byť aj zaujímavé, nás 
20. mája prišiel presvedčiť 

Jozef Fojtík. Otázkou, čo 
vedia žiaci 5. B zo ZŠ Goraz-
dova o  histórii Bánoviec, 
odštartoval 45-minútový 
m a r a t ó n  i n f o r m á c i í 
a  pútavého rozprávania. 
Žiaci sa prostredníctvom 
starých fotogra� í dozvedeli 
o  významných budovách, 
kostoloch, námestí a  stĺpe 
hanby, starých uliciach 
i okrajových častiach mesta, 
hradbách a  dvoch bránach, 
remeslách aj 4 mlynoch. 
Je zaujímavé, že také malé 
mestečko, ako sú Bánovce 
nad Bebravou, má nielen 
svoju Bánovskú Madonu 
(umiestnenú v  Diecéznom 
múzeu v  Nitre), ale navyše 
aj hlinené figuríny, ktoré 
dostali ľudové pomenovanie 
Bánovské venuše (malá 
a veľká – uložené v Tríbeč-
skom múzeu v  Topoľča-

noch). Z  rozprávania pána 
Fojtíka vyplynulo, že naše 
mesto sa má čím pochváliť 
tur istom i  ná hodný m 
návštevníkom. Jednak his-
tóriou, osobnosťami, ktoré 
tu žili, i pamiatkami, ktoré 
sa zachovali. Žiakov najviac 

zaujali informácie o  jednej 
z najznámejších postavičiek 
nášho mesta Aničke Icíkovej 
(Žitňanskej), bosorke Zuze 
Šantavej a  páčila sa im aj 
vzorkovnica na  výrobu 
modrotlačových látok.

  Viera Švecová

Dieťa je dar. Aj keď to znie ako fráza - je to naozaj 
tak. Dieťa je naším pokračovaním a génovým posolstvom. 
Hľadá si vlastnú identitu a  keď príde obdobie vzdoru 
a „vlastnej hlavy“, snaží sa na nás rodičov vôbec nepo-
dobať. Je to ale márna snaha! Keď sa obzrieme za seba 
už „zrelými“ očami a poznačení skúsenosťami, zistíme, 
že mnohé naše životné chyby sú len mierne pozmenenou 
kópiou chýb našich rodičov. Deti poslušne kráčajú po sto-
pách našich omylov – a ak máme veľké šťastie, tak aj 
po stopách našich úspechov. Je populárne prenášať „vinu“ 
za to, aké naše deti sú, na vplyvy okolia, priateľov, part-
nerov... Pravda je ale taká, že naše deti sú presne také, 
akí sme my – možno v mierne pozmenenej forme. Každý 
z nás si v sebe nesie kúsok zo svojho otca a matky a tento 
mix zabezpečí mierny odklon a  vytvorí trochu iného 
jedinca, ale stále poznačeného dedičnými črtami svojich 
„stvoriteľov“. Dieťa je zabezpečením tohto vzácneho 
prenosu... a okrem iného naplní náš život zmysluplnými 
radosťami a starosťami. Mení sa doba, výchovné formy – 
ale gény nezaprieš. Dieťa je darček, ktorý by sme niekomu 
závideli, ak by sme ho sami nedostali.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Detský čin roka
Už v apríli prišla do škôl 

výzva, aby sa deti zapojili 
do projektu Detský čin roka 
2019. Deti môžu napísať 
o svojich dobrých skutkoch, 
za ktoré sú považované nielen 
veľké činy ako záchrana 
života, ale i  každodenné 
drobné skutky vykonané 
s dobrým úmyslom pomôcť, 
potešiť, prekvapiť, podporiť... 
Písať môžu i o činoch svojich 
kamarátov, ktoré si všimli 
a  myslia si, že by mali byť 
ocenené. Dôležité sú aj 
kolektívne dobré skutky, 

na ktorých sa deti spoločne 
dohodnú a zrealizujú. Dobré 
skutky detí do 16 rokov môžu 
prihlásiť aj rodičia, peda-
gógovia a  dospelí. Pisatelia 
môžu zaradiť dobré skutky 
do  kategórii: Záchrana 
života, Pomoc v  rodine, 
Pomoc rovesníkom, Pomoc 
ľuďom, Pomoc prírode, 
Dobrý nápad a  Cena Sašky 
Fischerovej – Malý Veľký čin. 
Správu o dobrých skutkoch 
detí je možné zasielať do 30. 
júna 2019. Viac na  www.
detskycin.sk.  (dcr)

Rok Milana 
Rastislava Štefánika
Ako spomína na Najväčšieho Slováka jeho rodina

ZDROJ: Slovenská národná knižnica, Literárny archív. SŠ 
51/241. Milan Rastislav Štefánik s rodičmi a príbuznými. 
Na obr. stojaci: zľava druhá matka Albertína Štefániková, 
rod. Jurenková, otec Pavol Štefánik, Milan Rastislav Štefánik 
(v bielom klobúku).
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Informačné centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov

Víťazná séria domácich stretnutí pokračuje   
Spartak Bánovce – Hlohovec 4:2 (1:1)

Naši futbalisti začali 
stretnutie laxne, hostia mali 
v  úvode prevahu, ale šance 
nevyužili. Zverenci trénera 
Slováka sa postupom času pre-
brali, no Masarovič v dobrej 
príležitosti mieril nad bránku 
hostí. Spartakovci sa vedenia 
ujali v 31. min, keď  po rohu 
dorazil loptu do siete Kochan. 
Hlohovčania po  góle ožili 
a  vypracovali si aj niekoľko 

pološancí.  V 37. min Barbo-
ríkovu strelu Korček vyrazil, 
ale dobiehajúci Janík dorazil 
loptu do  prázdnej bránky. 
Krátko pred odchodom 
do šatní nám mohol vedenie 
prinavrátiť Rusnák. Po zmene 
strán sme pridali. V  48. 
min najlepší hráč na  ihrisku 
Kyselica obišiel dvoch hráčov 
hostí a  svoje sólo zakončil 
gólom na 2:1. Gólová odpoveď 

na seba nenechala dlho čakať, 
v  55.minúte sa to podarilo 
hosťujúcemu Zelenkovi. 
Nerozhodný stav trval len 
sedem minút, keď po signáli 
z  rohu nás Halás volejom 
znovu poslal do  vedenia. 
Po  góle sa hralo prevažne 
medzi šestnástkami, i  keď 
obe mužstvá si vypracovali 
niekoľko pološancí. Hostia 
v závere otvorili hru, čo využil 

Rusnák, ktorý po samostatnej 
akcii stanovil na konečných 
4:2. Naši futbalisti opäť 
potvrdili stúpajúcu formu 
v  jarnej časti aktuálneho 
ročníka.  Zostava Spartak 
Bánovce: Korček – Sipos, 
Rusinko, Halás, Masarovič 
(90.Mik loš), Žatko (71.
Tabak), Kochan (87.Pakanec), 
Morávek, Láska (69.Kráľ), 
Kyselica, Rusnák.  (mk,aj)        

na facebooku 

Turistika aj poznávanie 
KST Bánovce nad 

Bebravou organizuje:
 v  nedeľu 16. júna celo-
denný zájazd do  Zlína, 
plavba loďou po  Baťovom 
kanáli a návšteva Skalice
 letný tábor pre deti 
v termíne od 6. do 13. júla 
v Hronci pod Poľanou

 26. júla až 4. augusta 
zájazd do Bulharska – náv-
števa So� e, bulharské hory, 
turecký Istanbul, kúpanie 
v  Čiernom mori, spanie 
v  hoteli. Viac na  www.
k stba novce . sk ,  a lebo 
u predsedu klubu Mariána 
Chovanca na 0905 910 068.

Bánovskí kolkári 
na memoriáli druhí

S  pek ným tret ím 
miestom sa vrátili bánovskí 
kolkári z Bratislavy, kde sa 
25.mája zúčastnili turnaja 
nazvaného Memoriál 2019. 
Lepšie výkony na dráhach 
dosiahli len hráči ,,A“ a ,,B“ 
tímu domáceho bratislav-
ského Tatrana, ktorí skon-
čili na  prvom a  druhom 
mieste. Bánovčanov okrem 
celkovej bronzovej pozície 
potešilo aj 582 zvalených 
kolov Pavla Bročka. Ten 

sa v  tabuľke jednotlivcov 
umiestni l na  druhom 
mieste, keď za  víťazom 
Štefanom Bučkom zaostal 
o deväť kolov. Na kvalitne 
obsadenom turnaji sa 
predstavilo päťdesiatštyri 
kolkárov z  dev iat ich 
klubov Slovenska a Čiech. 
Až štyridsať z nich prekro-
čilo hranicu 500 zvalených 
kolov, v  dvadsaťdvaročnej 
histórii turnaja sa tak stalo 
po prvýkrát.   (aj)

V  Dunajskej Strede sa 
25. mája konal medziná-
rodný turnaj o  Žitnoos-
trovský pohár. V  kvalitnej 
konkurencii sa bánovskí 
chlapci a dievčatá nestratili. 
Tadeáš Trnovský a  Eros 
Č e le c hov s k ý  p or a z i l i 
všetkých svojich súperov 
a  zaslúžene získali prvé 
miesta. Bronzové medaily 
si vybojovali Alex Janeček, 
Peter Krč, Viliam Daniš 
a  Adam Stepien. Zvyšní 
členovia výpravy sa v ťažkej 
konkurencii nepresadili. 
V hodnotení družstiev sme 
získali štvrté miesto.

V  Novom Jič í ne , 
tiež 25. mája uskutočnil 
kvalitný turnaj v zápasení, 
kon k rét ne Memor iá l 
Miroslava Rešla v  zápa-
sení vo voľnom štýle. Tur-
naja sa zúčastnila aj naša 
minivýprava. Najviac sa 
darilo Sofii Múčkovej, 
To m á š o v i  M e l a s o v i 
a Teovi Šinskému, ktorí sa 
stali víťazmi memoriálu 
vo svojich kategóriách. 
Sveťo Trnovský získal 
s t r ie b or nú  me d a i lu . 
V najmladšej kategórii si 
Simon Múčka vybojoval 
tretie miesto. (mu,aj)

Zápasníci na turnajoch

Predseda HK Sokol Miroslav Nagy tvrdí:

V MOL lige by sme mali zostať
Naše hádzanárky majú 

za  sebou jednu z  najnároč-
nejších sezón. V  najvyššej 
č e s ko -s loven s ke j  MOL 
lige, s  výnimkou jednej 
remí z y,  všet k y z ápasy 
prehrali a  aj v  národných 
play off stretnutiach ťahali 
za kratší koniec. Zverenkyne 
Richarda Makýša, neskôr 
Michala Hradila a nakoniec 
Nataši Paulovičovej skončili 
medzi hádzanárskou elitou 
posledné. Rovnako ako pred 
rokom, no kým pri svojej 
premiére v MOL lige získali 
sedem bodov, teraz len jeden. 
„Myslím si, že takúto sezónu 
už nezažijeme. Chcel by som 
poďakovať všetkým hráčkam, 
ktoré sa zúčastnili jednotlivých 
zápasov a odohrali ich za ťaž-
kých podmienok. Dokázali 
sme sezónu dohrať, tak ako 
sa podarilo a uvidíme v novej 
sezóne, či to bude lepšie,“
povedal predseda Hádzanár-
skeho klubu Sokol Miroslav 
Nagy, podľa ktorého by sa aj 

v  nasledujúcej sezóne mala 
v našom meste hrať MOL liga. 
Napriek tomu, že sa rozniesol 
chýr o prihlásení sa do prvej 
slovenskej ligy. „Rôzne hlasy 
sa po  Bánovciach šírili, že 
čo bude, ako bude. Samo-
zrejme, závisí to od  peňazí, 
avšak vzhľadom k  tomu, že 
dievčatá majú záujem hrať 
MOL ligu a obecenstvo, ktoré 
chodilo na zápasy vo veľkom 
množstve a  držalo nám 
palce, by sme neradi sklamali 
a  chceli by sme, aby znovu 
videli popredné družstvá 
z Česka i Slovenska. Taktiež, 
samozrejme, zlepšenú hru 
našich dievčat, aby sme 
dosiahli lepšie výsledky, 
a  preto by sme chceli hrať 
naďalej MOL ligu,“ tvrdí 
Nagy. 

Káder našich hádza-
n á r o k  č a k a jú  z m e ny. 
Na strane príchodov, rovnako 
tak odchodov. „Hollá chce 
skončiť, Bridová, Obstová 
a tiež Karolína Matušincová, 

ktorá odchádza na  vysokú 
školu. Prajeme jej pri tejto 
príležitosti všetko dobré, aby 
potvrdila, že patrí do širšieho 
v ýbe r u re prez entantov, 
mala by hrať za Duslo Šaľa,“
prezradil Nagy. V  priebehu 
práve skončenej sezóny 
mali naše dievčatá troch 
trénerov. Richarda Makýša, 
Michala Hradila a  Natašu 
Paulovičovú. Vedenie klubu 
h ľadá do  novej sezóny 
nového trénera, najvážnejším 
takmer už istým kandidátom 
na uvoľnený post je Richard 
Makýš. „Pracujeme na  tom, 
aby bol tréner, ktorý sa ujme 
žien, a  verím, že sa nám 
to v  podstate už podarilo 
vyriešiť,“ povedal k  otázke 
trénera predseda k lubu 
a  pokračoval: „Pracujeme 
na  posilách, ktoré by mali 
prísť hrať do Bánoviec a chcú 
hrať za Bánovce, či sú to už 
sestry Žitňanové, z  ktorých 
staršia hrala za  Veselí nad 
Moravou. Či je to už najlepšia 

strelkyňa prvej ligy Švarcová 
alebo brankárky z Trenčína. 
Po  materskej by sa mala 
vrátiť Srncová.“ Prípravu 
na tretiu sezónu v MOL lige 
odštartujú naše dievčatá 1. 
júla najskôr individuálne 
a od 22.júla už aj spoločne. 

Najvyššiu hádzanársku 
ligu si v  uplynulej sezóne 
po  prvýkrát zahrali staršie 
dorastenky. Tie v  tabuľke 
skončili na  veľmi peknom 
piatom mieste a sú prísľubom 
do budúcnosti. „Podstatné je, 
aby postupne prechádzali, keď 
len dve - tri do družstva žien, 
aby ho posilnili. Je to dobré aj 
pre ich rast a to by malo byť aj 
cieľom všetkých dorasteniek, 
aby postupne hrali za  druž-
stvo žien Bánoviec,“ ukončil 
rozhovor Miroslav Nagy. 
Kvarteto slovenských tímov 
v MOL lige by sa v nasledu-
júcej sezóne malo rozšíriť 
na číslo päť. Do súťaže totiž 
postúpila Dunajská Streda. 

 Andrej Jakubík

Bánovskí karatisti ukončili sezónu
Dvanáste majstrovstvá 

Karate klubu Trend zorga-
nizoval tréner Peter Bežák 
25. mája v  telocvični ZŠ 
Komenského. Mladí chlapci 
a  dievčatá predviedli aktu-
álnu formu, na druhej strane 
diváci si pozreli ako vyzerá 
súťaž v  karate. Boli taktiež 
príležitosťou deti oceniť dar-
čekmi, klubovými tričkami 
či suvenírmi. “Majstrovstvá 
Bánoviec organizujeme 
hlavne z dôvodu vyvrcholenia 
sezóny a z dôvodu, aby začia-
točníci, ktorí v  septembri 
pôjdu prvýkrát na  súťaž, 
vedeli, ako sa správať a  čo 
robiť na  súťaži,“ prezradil 
význam majstrovstiev tréner 
Peter Bežák. V  sobotné 
dopoludnie aj odpoludnie si 
rodičia vychutnali výkony 

svojich detí. Do  majstrov-
stiev sa zapojilo takmer 50 
karatistov Karate k lubu 
Trend. Tí rozdelení v  nie-
koľkých kategóriách súťažili 
v  kata aj v  kumite. V  telo-
cvični sa bánovskí karatisti 
prez entova l i  dobr ý m i 
výkonmi, presne tak ako 
v priebehu roku na rôznych 
súťažiach. “Tento rok sme 

získali zlatú medailu, čiže 
máme majsterku Slovenska, 
získali sme dve bronzové 
medaily z  republikového 
šampionátu a  dve dievčatá 
vyhrali Slovenský pohár. 
Táto sezóna bola úspešná,“
prezradil Bežák. S  členmi 
karate klubu sa v  sobotu 
stretla aj primátorka Rudolfa 
Novotná a po príhovore oce-

nila najlepších. Karate klub 
Trend spolupracuje s  Cen-
trom voľného času, preto 
sa riaditeľka CVČ Miriam 
Kiripolská rozhodla oceniť 
najlepšieho karatistu mesta 
Bánovce nad Bebravou 
v aktuálnom školskom roku. 
Pohár a darčekovú tašku si 
prevzala Natálka Bežáková. 

Andrej Jakubík
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Biskupice hostili tridsať družstiev DHZ
F u t b a l o v ý  a r e á l 

v  Biskupiciach sa 25. mája 
s ta l  deji skom pr vého 
obvodového kola súťaže 
Dobrovoľných hasičských 
zborov dorastu a dospelých, 
druhé obvodové kolo bolo 
prvý júnový víkend v Malej 
Hradnej. Postupujúci sa 
stretnú na  územnom kole 
celého Bánovského okresu 8. 
júna v  Zlatníkoch. Úvodné 
príhovory na  biskupickom 
ihrisku patrili predsedovi 
domáceho výboru mestskej 

čast i Milanovi Igazovi 
a  viceprimátorke Márii 
Hajšovej. Predstavitel ia 
Územnej organizácie Dob-
rovoľnej požiarnej ochrany 
(DPO) odovzdali mestu 
Bánovce Pamätnú medailu 
pri príležitosti stého výročia 
Československa i  medailu 
za  spoluprácu druhého 
stupňa, udelenú Krajským 
výborom DPO. 

Po  oficiálnom úvode 
sa odštar tova la súťa ž 
v  požiarnom útoku a  v  šta-

fetovom behu osemkrát 
50 metrov. Celkom tridsať 
družstiev súťažilo v rôznych 
kategóriách. Medzi doras-
tenkami boli prvé dievčatá 
zo Kšinnej, z dorastencov sa 
najviac darilo Miezgovcam. 
V  k lasickej  k ategór i i 
dospelých zo žien bolo 
najúspešnejšie družstvo zo 
Žitnej - Radiše, druhé boli 
Bánovce a tretie ženy z obce 
Dubnička. Medzi mužmi bol 
najrýchlejší Uhrovec, druhé 
Nedašovce a  tretia Krásna 

Ves, družstvo Bánovčanov 
získalo štvrté miesto a  tým 
do územného kola nepostú-
pilo. V  športovej kategórii 
silných motorových čer-
padiel postavili družstvo 
žien iba Dolné Ozorovce, 
u mužov bolo poradie: Pod-
lužany, Slatina nad Bebravou 
a  Pravotice. V  kategórii 
mužov nad 35 rokov, ktorí 
súťažili iba v  požiarnom 
útoku, zvíťazili Dolné Ozo-
rovce, druhý bol Jerichov 
a tretie Nedašovce.  (vd)

 Hľadám do podnájmu 2 izbový prípadne 1 izbový 
byt v BN – stred, tel. kontakt 0949/161 950.
 Predám malú obývateľnú chalupu v  obci Kšinná. 
Lacno. Tel. 0949 480 116. 
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.

INZERCIA

Bánovská bežecká liga v Miezgovciach

V Prusoch nás minulý 
mesiac vítal chlad a vietor, 
26. mája v  Miezgovciach 
príjemná teplota a slniečko. 
Teší nás, že aj napriek 
oh lásených absenciá m 
pravidelných účastníkov 
Bánovskej bežeckej ligy 
si prišlo pobehať až 40 
bežcov hlavnej kategórie, 
20 hobíkov, 9 detí a  4 psy. 

Mnohí bežci však zvádzali 
často veľmi tesné súboje 
o umiestnenie. Opäť vyhral 
Tomáš Podpera, tentokrát 
s  pomerne pohodlným 
náskokom. Druhý skončil 
Vlado Kováč a tretí do cieľa 
po  k va l it nom v ýkone 
dobehol Pavol Kyselica 
z  Bánoviec nad Bebravou. 
Medzi ženami dominovala 

Mária Selešová ,  k torá 
po  dlhej dobe zavíta la 
do hlavnej kategórie, keďže 
už dlhšiu dobu beží hobby 
kategóriu so svojou dcérou 
Teou. Dru há skonči la 
Lenka Lomnická z  klubu 
Achilles Handlová a  tretia 
Lenka Savarová, ktorá 
k nám merala cestu s celou 
rodinkou až z Podhradia. 

Budúce kolo 30. júna 
bude romantické. V dedinke 
Uhrovské Podhradie o 10.00 
h vybiehame na hrad. Po pre-
tekoch sa bude konať tradičná 
opekačka, preto je podujatie 
veľmi vhodné aj pre nebežia-
cich rodinných príslušníkov, 
ktorí obľubujú turistickú pre-
chádzku po kratšej turistickej 
trase.  Pavol Struhár

Katka očami Zuzky
Do  bánovskej Ži:vy 

prišla 24. mája predstaviť 
svoju tvorbu Katarína 
Máliková. Má 29 rokov, 
pochádza z   Polomky 
a vyštudovala hru na klavíri 
a  hudobnú kompozíciu. 
Žáner, ktorý tvorí, sa ozna-
čuje ako world music. Neo- 
classical, minimal synth-pop 
s  prvkami experimentu, 
glamrocku, retra 70-tych 
a  80-tych rokov – všetko 
založené na  slovenskej 
ľudovej tradícii a postavené 
na  základoch klasického 
remesla. Jej debutový album 
Pustvopol získal uznanie 
kritikov a víťazstvo v ankete 
Radio Head Awards v troch 
kategóriách. Mladú umel-
kyňu tento úspech zaradil 
medzi najvýraznejšie talenty 
na  slovenskej hudobnej 
scéne. Nádejná komponistka 
si z horehronského folklóru 

osvojila šesť skladieb, 
ktoré pretvorila svojským 
a  originálnym spôsobom. 
Ostatné piesne na  albume 
sú jej autorským počinom. 
Skladby sú ťaživé a  depre-
sívne. Objavujú sa v  nich 
často motívy smrti a všetko 
zvýrazňuje a  dotvára jej 
výrazný „folkloristický“ 
vokál .  Napriek tomu, 
Katarína pôsobí placho 
a  étericky. V  Ži:ve zahrala 
aj na  autoharfe a  svojim 
poslucháčom a  fanúšikom 
prezradila, že onedlho uzrie 
svetlo sveta jej nový album 
Postalgia.  Zuzana Bridová

Keď prechádzam 
okolo záhradiek za Zor-
nicou, prekvapuje ma, 
že som tam v idela 
minimum kompostovísk, 
ž i a d n e  k o m p o s t é r y  
Nechápem, ako môžu 
záhradkári vyhadzovať 
zelenú hmotu do  VOK, 
alebo do  lesa, na  poľné 
cestičky, či dokonca 
do potoka. Už päť rokov 
mám na malej záhradke 
tri šesťstolitrové kompos-
téry – kúpené za vlastné, 
jednu kompostovaciu 
„kopu“ ...

Na  kompostovanie 
si čas musíme nájsť, lebo 
zelinu tak či tak musíme 
z o  z á h ra dy  d a k d e 
„odpratať“.  Komposto-
vanie zaberie minimum 
času a  nie je to žiadna 
veda. Stačí len kompostér 
rozložiť , alebo nájsť 
miesto v  kúte záhrady 
a  ukladať tam zelený 
odpad. Minimálne raz 
do  roka treba kompost 
prehádzať.  Rozkladajúci 
kompost nesmrdí (ak tam 
nedávate hnoj či slepa-
čince či odpad zo zajač-
níkov), takže ho môžete 
mať aj pod oknami 
susedov. Ak vyhadzu-
jeme zelený odpad zo 
záhrady, vyhadzujeme si 
živiny. Ak máte doma bio 

záhradku, že vôbec nič 
nestriekate, o to je tento 
bioodpad vzácnejší. Ja 
už päť rokov nemusím 
kupovať žiadne hnojivo 
do záhrady a úrody mám 
dobré. O  kompostovaní 
treba vedieť len zák-
ladné veci, ktoré mám 
odskúšané: nedávať tam 
veľké kusy konárikov (iba 
na  spodok kompostéra), 
nedávať  mäsový odpad 
z kuchyne (pribudne myší 
alebo potkanov), ak je 
sucho, treba ho polievať 
dažďovou vodou (tú 
zbierame do  obrovskej 
plastovej nádoby), zelenú 
zelinu občas zasypať 
lopatou zeme z  role 
a pokosenú trávu nechať 
preschnúť a  potom ako 
seno miešať s  čerstvou 
zelinou.  Ak si založíte 
kompostovisko teraz 
v júni a budete to pekne 
miešať  (veľké korene 
posekať), v  septembri 
kompost prehodíte – pre-
miešate, na  budúci rok 
v máji môžete mať kom-
post vhodný pod rajčiny, 
uhorky, papriky, všade, 
aj pod kvety, pod nový 
trávnik. Ak nie na jar, tak 
na  jeseň na  zaryľovanie 
určite. Do  komposto-
vania priatelia! 

  redakcia 

EKO o kompostovaní

Bánovskí profesionálni hasiči druhí v kraji
Hasiči z  povolania 

majú tiež svoju súťaž. Ako 
každý rok, aj teraz 23. mája 
sa hasičskej súťaže Tren-
čianskeho kraja zúčastnili 
aj profesionálni hasiči 
z  Hasičského a  záchran-
ného zboru v  Bánovciach 
nad Bebravou v  zložení: 
vedúci družstva Viliam 
Šipka, tréner Peter Sečkár, 
súťažiaci Peter Sednička, 
Andrej Mišák, Juraj Fodora, 
Pavel Martiška, Peter Vereš, 
Peter Mišina, Daniel Žitňan 
ml. a  náhradník Miroslav 
Krajčík. Prvá časť súťaže 
začala v  areáli OR HaZZ 
v  Trenčíne v ýstupom 
do  št v r tého pod lažia 
cvičnej veže, potom sa 
všetci premiestnili na atle-
tický štadión v  Dubnici 
nad Váhom. „Tento XXIII. 
ročník sprevádzalo studené 
a  upršané počasie, ktoré sa 

podpísalo aj na  výsledných 
časoch. Výstup do  štvrtého 
poschodia cvičnej veže nera-
díme medzi naše obľúbené, 

no súčet našich časov nás 
dostal na  štvrté miesto,“
hovorí Andrej Mišák. 
V  behu na  sto metrov cez 

prekážky súčtom časov 
obsadili opäť štvrté miesto. 
V  zbieraní „zemiakových“ 
priečok pokračovali naši 
štafetou na  4x 100 metrov, 
kde nás delili len dve 
sekundy od tretieho miesta. 
„Do  našej najobľúbenejšej 
disciplíny - požiarneho 
útoku, sme vkladali všetku 
nádej a  posledné sily a... 
vyplatilo sa! S  časom 30,01 
sekúnd nás nikto neprekonal 
a  odniesli sme si  zaslúžené 
prvé miesto. Na  naše 
veľ ké prekvapenie nám 
vydarený  požiarny útok, 
ale aj bojovnosť v ostatných 
disciplínach stačili na  cel-
kové druhé miesto v  záve-
rečnom hodnotení súťaže 
hasičského športu. Domov 
sme sa vracali spokojní 
z  úspešnej reprezentácie 
nášho zboru i mesta,“ tvrdí 
Andrej Mišák.  (r)

Súťažné družstvo OR HaZZ v Bánovciach nad Bebravou
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA


